
  Raspenavský 
     zpravodaj
      I n f o r m a č n í    č t v r t l e t n í k    m ě s t s k é h o    ú ř a d u 
_________________________________________________________________________________________________________________

Vážení spoluobčané,

s blížícím se podzimem se přibližuje termín 
dokončení  stavebních  prací  na  obnově 
komunikace,  vedoucí  Raspenavou  a  spojující 
města Frýdlant  a  Hejnice,  a to  v  úseku  od 
Frýdlantu  (ul.  Frýdlantská)  po  betonový  most  u 
lékárny  (ul.  Fučíkova).  Dle  posledních  informací 
dojde ke zkrácení termínu výstavby téměř o dva 
měsíce, ale tou nejlepší zprávou je, že od poloviny 
měsíce  září  by  měl  být  průjezdný  i  úsek 
komunikace od křižovatky s ul. Nádražní po hotel 
Zámeček. Celková obnova komunikace ve správě 
Krajské správy Libereckého kraje bude ukončena 
v říjnu letošního roku, včetně opravy komunikace 
v ul. V Údolí (od napojení na ul. Frýdlantskou po 
obnovenou  lávku  „V  Údolí“).  Oprava  této 
komunikace bude dokončena v r. 2016, kdy bude 
zrekonstruován  mostek  na  Pustém  potoce. 
V příštím  roce  můžeme  také  očekávat 
rekonstrukci silnice na Krásný Les. 

V současné době probíhají  stavební práce 
na  komunikaci  v ul.  Fučíkova  (dokončuje  se 
obnova břehové zdi a komunikace od křižovatky 
s ul.  Nádražní  po  hotel  Zámeček,  včetně  obnovy 
mostku  u  samoobsluhy  pana  Pacholíka)  a 
dokončují  se  práce  na  komunikaci  v ul. 
Frýdlantská (v úseku od Frýdlantu po křižovatku 
s ul. Fučíkova). Tento úsek je již průjezdný. 

Ve  čtvrtek  13.  8.  2015  nás  poctil  svoji 
návštěvou pan Martin Půta, hejtman Libereckého 
kraje.  V rámci  „Hejtmanského  dne“  navštívil 
Raspenavu,  Nové Město pod Smrkem a Hejnice. 
Uvítání  vzácné  návštěvy  v našem  městě  se 
účastnilo devět členů městského zastupitelstva, a 
tak podstatná část vyhrazeného času na návštěvu 
Raspenavy, byla věnována jejich diskuzi s panem 
hejtmanem.  Hejtman  se  zajímal  především  o 
průběh obnovy komunikací poškozených povodní 
a  také  o  stav  zařízení  Domova  Raspenava. 
Navštívil  chráněnou  dílnu  umístěnou  v budově 
Smědavské rychty, prověřil  stav objektů Domova 
Raspenava  a  přesvědčil  se  o  postupu  prací  na 
obnově břehové zdi a komunikace v ul. Fučíkova. 
Hejtmana doprovázel Vladimír Mastník, člen rady 
kraje pověřený řízením rezortu dopravy a návštěvě 
byli také přítomni Pavel Smutný, starosta Nového 
města pod Smrkem a Jaroslav Demčák, starosta 
města Hejnice.

Vážení spoluobčané, 
přeji  vám  slunný,  barevný  podzim  v již 

téměř  „obnovené“  Raspenavě  a  školní  mládeži 
pohodový vstup do nového školního roku. 

Pavel Lžičař, starosta
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Před úřadem Fučíkova ul.



Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa 7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i   mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 13.00 
hodin.  Protože však pracovníci  v těchto dnech absolvují  školení,  vyřizují  záležitosti  i  mimo budovu MěÚ, nebo 
zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí. Doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, 
případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout předem.

Lžičař Pavel - starosta
telefon: 482 360 432
email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta
telefon: 725 076 524, 482 360 433
email: jaromir.hanzl@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa 
majetku
telefon: 482 360 431
email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – vedoucí ekonomického oddělení
telefon: 482 360 440
e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz 
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky
telefon: 482 360 444
e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Kožariková Věra - pokladna
telefon: 482 360 441
e-mail: vera.kozarikova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – fakturace, poplatky za odpady
telefon: 482 360 443
e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz

Ing. Gondkovský Ludvík – správa majetku, pozemky
telefon: 482 360 446
e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz 
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřad
telefon: 482 360 450
e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřád
telefon: 482 360 448
e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel
telefon: 482 360 449
e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka -Městská knihovna a informační 
centrum
telefon: 482 360 447
e-mail: knihovna@raspenava.cz

Reklama  ceník                                    Žádosti o zveřejnění reklamy nebo inzerce
Celá strana - A4            600 Kč         přijímá podatelna MěÚ osobně nebo 
Polovina strany – A5    400 Kč          prostřednictvím telefonu, faxu
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          nebo elektronické pošty.
Menší plocha 150 Kč         
Inzerce  ceník                                     Tel.: 482 360 431
Inzerát do 15 slov 50 Kč         Fax: 482 319 229
Inzerát do 30 slov 100 Kč       E-mail: mesto.raspenava@raspenava.cz

„Kupte si v Naší knihovně propagační předměty a pomozte nám rozzářit svět nevidomých. 
Děkujeme, Vaše pomoc je vidět“, Aneta Langerová, patronka projektu Světluška.

Od 7. září do 30. září 2015, máte možnost v naší knihovně zakoupit tyto předměty nebo jen přispět 
jakoukoliv finanční částkou.

Radka Čapková, knihovnice

V případě poruchy veřejného osvětlení volejte Městský úřad Raspenava tel. 482360446 nebo 482360431, nebo pište 
na tyto  adresy: město.raspenava@raspenava.cz, jana.lipenska@raspenava.cz nebo 

ludvik.gondkovsky@raspenava.cz Při nahlášení poruchy jednoho světelného bodu je třeba nahlásit č. sloupu, na  
kterém je umístěna lampa  má označení RA. Toto číslo je důležité pro lepší identifikaci. 
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Kontakty na pracovníky MěÚ

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

Informace z městského úřadu 

Světlušky opět v září září

Poruchy veřejného osvětlení ve městě
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Fotografie z návštěvy hejtmana Libereckého kraje

V zasedací místnosti úřadu Podpis do kroniky města

Při návštěvě Domova Při návštěvě Domova

Ve Fučíkově ulici Ve Fučíkově ulici



Začal nový školní rok, který zajisté přináší do 
řady rodin velkou změnu nejen pro rodiče, ale hlavně 
pro jejich děti, které začnou chodit do MŠ. Než začnou 
nově  příchozí  děti  prožívat  veselé  chvíle  se  svými 
vrstevníky, na které se všichni velmi těšíme, pojďme se 
společně  ohlédnout  a  vzpomenout  si  na  konec 
předchozího školního roku do období před prázdninami.

V červnu jsme s   předškoláky prožili  pasování 
na  školáky.  Z našich  malých  „žabiček“  se  po  splnění 
úkolů  stali  velcí  „žabáci  -  školáci“.  Na  tento  obřad 
bedlivě dohlížela „žabí královna“. Proběhlo také druhé 
kolo sportovní školkovské olympiády. Počasí nám přálo 
a děti byly nadšené ze svých sportovních výkonů. Každý 
sportovec vyhrál medaili  a sladkou odměnu. V červnu 
bývá také optimální čas na výlety po okolí a za krásami 
našich  památek.  I naše  děti  vyrazily  s batůžky  na 
zádech. „Žabičky“ se vypravily na rozhlednu a zámek do 
Frýdlantu. Vrátili se velice nadšeni. „Rybičky“ se vydaly 
na  pěší  tůru  ke  studánce  a  také  objevovat  kouzla 
pekelského lesa.  Nejmladší „kuřátka“  jela  na výlet na 
Obří sud, kde viděla krásná panoramata jizerských hor 
a  potom  si  pochutnala  na  kolonádě  na  zmrzlině. 
„Berušky“ šly po stopách pirátského pokladu, který po 
usilovném hledání  našly.  Nelze  opomenout naší  první 
oslavu  Dne  otců.  Ukázalo  se,  že  to  byl  velmi  zdařilý 

nápad.  Trochu nás sice  zlobilo  počasí,  ale  účast byla 
přesto veliká. Děti soutěžily společně s tatínky, sbíraly 
bodíky,  za  které  je  potom  čekaly  sladké  odměny. 
Nakonec jsme všichni společně s tatínky i maminkami, 
které nezůstali stranou opekli buřtíky. Na konci června 
proběhlo také již tradiční spaní ve školce, na které se 
děti  každoročně  moc  těší.  Děti  měly  odpoledne  plné 
zábavy (soutěže,  disco  tance,  malování  na obličej),  ve 
kterém se rázem ocitly v „indiánské zemi“, přičemž velké 
napětí mohly zažít nejen při hledání pokladů, ale hlavně 
při stezce odvahy. Všechny děti  byly velmi statečné a 
nad  všemi  duchy  a  strašidly  vyhrály.  Nakonec  byl 
nádherný ohňostroj a potom už následoval zasloužený 
spánek ve spacáku. Touto cestou také děkujeme všem 
rodičům za sladké i slané pohoštění, ovoce a nápoje – 
díky kterým měly děti  opravdu bohatou oslavu.  Další 
velké  díky  patří  sponzorům,  bez  kterých  bychom 
nemohli  zajistit  takto  bohatý  program,  díky  kterému 
zůstala dětem krásná vzpomínka na léta strávená v MŠ.

Jsme  ale  opět  na  začátku  a  doufáme,  že  i 
následující  školní  rok  bude  tak  úspěšný,  jako  ten 
předchozí. V následujícím školním roce proběhne také 
řada akcí pro děti, na které se již pečlivě připravujeme a 
velmi těšíme.

Martina Melková, učitelka MŠ

Ačkoli  v  létě  probíhá  hlavní  lovecká  sezóna, 
spočívající v lovu srnců, není to nejdůležitější činností 
myslivců. Podstatou jejich práce v této době je oprava 
mysliveckých zařízení.  Zvláště  když  je  poničí  přírodní 
živly, jako se to stalo navečer v neděli 19.července, kdy 
se  i  naším  městem  přehnala  větrná  smršť.  Ovšem, 
myslivci  dělají  i  další  práce.  V  době  přede  žněmi  a 
v jejich  průběhu  chrání  lány  s  obilím  a  luskovinami 
před  černou  zvěří,  čili  divokými  prasaty,  která  polím 
s těmito  plodinami  nejvíce  škodí.  Jejich  ochrana  se 
zakládá  nejprve  na  instalaci  pachových  ohradníků  a 
pak  na  nočním  hlídání  polí.  Pachové  ohradníky  se 
skládají  z tyček,  zaražených  do  země  a  natřených 
látkami,  které  prasata  nemají  rádi,  a  proto  se  polím, 

v jejichž  okrajích  jsou  ohradníky  umístěny,  vyhýbají. 
Hlídání polí se provádí v noci proto, že v té době vyvíjejí 
prasata,  stejně  jako  ostatní  zvěř,  svou  činnost 
především. V noci, kdy se cítí  nejbezpečněji, vycházejí 
na pastvu a na obilí se nejen pasou, nýbrž v něm i ryjí, 
když hledají myši a další hlodavce a různé brouky. Při 
hlídání polí myslivci černou zvěř střílejí. Letos tak bylo 
uloveno  přes  padesát  prasat,  která  by  na  polích 
napáchala velké škody. 
A nejen na nich, nýbrž i na pastvinách, kde rovněž ryjí.

Mgr.  Jaroslav  Černý,  člen  myslivecké  skupiny 
Honebního společenstva Raspenava

Hlavní  akcí  Zálesáků  bylo  v  tomto  období 
okresní  kolo  dětské  myslivecké  soutěže  Zlatá  srnčí 
trofej.  Konalo  se  6.června  na  myslivecké  chatě 
Kateřinka ve Vlastibořicích u Sychrova. V této soutěži 
musí  účastníci  ukázat  znalosti  přírody,  spočívající  ve 
vědomostech  o  zvěři  a  péči  o  ni,  dále  o  stromech, 
bylinách,  loveckých  psech  a  mysliveckých  tradicích. 
Prokazují  je  testem a na stezce.  Dále  také soutěží  ve 
výtvarných  pracích,  ať  již  to  jsou  výkresy,  či  malby 
s přírodními motivy nebo modely mysliveckých zařízení. 
Oblíbená je též střelba ze vzduchovky a z luku. 

V  hlavní  soutěži  nám  největší  radost  udělala 
Tereza  Stehlíková,  která  v  kategorii  starších  žáků 
obsadila  3.místo.  Hned  za  ní  se  umístila  Sára 
Orobatorová, pátý skončil Ondřej Šimek a sedmý Tomáš 
Štětina.  V  kategorii  mladších  obsadila  5.místo 
Magdaléna  Černá,  11.  Kim  Vuová,  14.  Lenka 
Kopačková,  15.  Milan  Kvapil,  18.  Vojtěch  Kvapil, 
20. Markéta  Černá  a  22.  Tomáš  Farkaš.  Zde  musím 
především  vyzdvihnout  výkon  dvou  předškoláků- 

Milana  Kvapila  a  Markéty  Černé,  která  byla  vůbec 
nejmladší soutěžící (necelé čtyři roky). 
Velmi  úspěšní  jsme  byli  ve  výtvarné  soutěži,  kde 
v kategorii mladších byl Milan Kvapil druhý 
a  Vojtěch  Kvapil  třetí  a  v  kategorii  starších  Tereza 
Stehlíková zvítězila. Ta vyhrála i střelbu a stala se tak 
vůbec  nejúspěšnějším  soutěžícím  letošního  ročníku 
okresního kola Zlaté srnčí trofeje. 

Školní  rok  2014/2015  zakončili  Zálesáci 
přespáním z pátku 19. na sobotu 20. června ve školní 
jídelně, kde jsme se rozloučili  se členy kroužku, kteří 
tímto  školním  rokem  ukončili  povinnou  školní 
docházku.  I  když  někteří  budou v  Zálesáku pracovat 
dále, ale již jako pracovníci, tzv. instruktoři. Dětskými 
členy  tak  přestali  být  Monika  Koberová,  Tereza 
Stehlíková,  Otto  Kučera,  Ondřej  a  Vojtěch  Šimkovi  a 
Tomáš Štětina. Všichni dostali na rozloučenou dárek a 
popřáli jsme jim hodně zdaru v dalším studiu.

Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí kroužku
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Ohlédnutí na předprázdninové období do MŠ

Co dělají myslivci v létě

Z předprázdninové činnosti dětského mysliveckého kroužku Zálesák



SRPEN:
38/ 15.8.2015 / 19:02  Záchrana z vody, Raspenava, 
Peklo,
37/  12.8.2015  /  19:35  Technická  pomoc,  likvidace 
obtížného hmyzu, Raspenava, Hejnická
36/  8.8.2015  /  9:00  Požár  lesní,  Nové  Město  pod 
Smrkem, Ludvíkov, Měděnec
35/ 6.8.2015 / 11:34 Požár lesní, Raspenava, Zátiší

ČERVENEC:
34/  29.7.2015  /  19:58  Technická  pomoc,  likvidace 
obtížného hmyzu, Raspenava, Luhová
33/ 19.7.2015 / 21:52  Technická pomoc, odstranění 
nebezpečných stavů, Raspenava, Peklo
32/ 19.7.2015 / 21:15 Technická pomoc, Raspenava, 
pozemní komunikace č. 29011
31/ 19.7.2015 / 21:06  Technická pomoc, odstranění 
nebezpečných stavů, Raspenava, Luhová

30/ 19.7.2015 / 21:52  Technická pomoc, odstranění 
nebezpečných stavů, Raspenava, Luhová x Ludvíkovská
29/ 19.7.2015 / 21:41  Technická pomoc, odstranění 
nebezpečných  stavů,  Raspenava,  Luhová  x 
Novoměstská
28/  19.7.2015  /  19:25  Technická  pomoc,  likvidace 
obtížného hmyzu, Raspenava, Jabloňová
27/  16.7.2015  /  20:57  Technická  pomoc,  likvidace 
obtížného hmyzu, Raspenava, Fučíkova
26/ 14.7.2015 / 20:12  Únik nebezpečných látek na 
pozemní komunikaci, Raspenava, Luhová
25/  6.7.2015  /  12:35  Dopravní  nehoda,  uvolnění 
komunikace, Raspenava, Luhová
24/ 6.7.2015 / 10:3 Požár lesní, Hejnice, Ferdinandov
23/  3.7.2015  /  21:01  Technická  pomoc,  likvidace 
obtížného hmyzu, Raspenava, U Stadionu 
Hasiči Raspenava

K požáru lesa pod Měděncem v Ludvíkově pod 
Smrkem vyjíždělo  na  začátku  srpna  několik  jednotek 
hasičů (8.  8.  2015).  Požár  byl  ohlášen v  dopoledních 
hodinách  a  zásah,  který  komplikoval  těžko přístupný 
terén,  byl  veden  až  do  nočních  hodin.  Kolem desáté 
večerní  byl  zásah  přerušen  a  na  osmou  ranní 
následující den byla stanovena dohlídka se zástupcem 
Lesů  ČR.  Ta  potvrdila  večerní  cíle  (požár  do nočních 
hodin  zlikvidovat),  a  tak  mohlo  být  místo  požáru 
předáno zástupci Lesů ČR a zásah ukončen.

Zásah  komplikovalo  několik  faktorů,  zejména 
pak  nepřístupný  terén  a  velké  horko.  Ke  zdárnému 
zdolání požáru přispěly i jednotky SDH obcí Dětřichova, 
Bílého Potoka a Oldřichova v Hájích se svými požárními 
stříkačkami a poprvé se v hojné míře při požáru v těžko 

přístupném terénu využila  terénní  vozidla,  která  byla 
pořízena po povodni v roce 2010.

Povolané jednotky: HZS LK stanice Raspenava a 
Liberec, jednotky SDH obcí Nové Město pod Smrkem, 
Raspenava,  Lázně  Libverda,  Hejnice,  Frýdlant,  Bílý 
Potok pod Smrkem, Oldřichov v Hájích a Dětřichov. Ke 
zdárnému  zdolání  požáru  přispěli  i  letecká  služba 
Policie ČR (hašení vrtulníkem) a Horská služba Jizerské 
Hory (doprava materiálu do místa požářiště).

Hasiči Raspenava
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Lesní požár na Měděnci

Reklama



Mlýn stával v dnešní Luhové ulici naproti 
domu  č.  p.  25  a  nesl  své  jméno  podle  říčky 
Lomnice,  z níž  k němu vedl  náhon. Německy se 
tento mlýn nazýval Luntzmühle, protože Lomnici 
se říkalo Luntze. Poprvé je zmiňován r. 1463 a byl 
pravděpodobně  zřízen  Biberštejny  jako  jejich 
vlastnictví.  Kateřina z  Redernů jej  nechala zcela 
nově vybudovat a 2. listopadu 1602 vyplatila za to 
italskému  staviteli  Marcu  Spazziovi  104  kop 
zlatých.  Frýdlantský  urbář  (soupis  poddanských 
povinností a majetku) z roku 1631 uvádí, že mlýn 
měl dvě mlýnská složení, sloužil obyvatelům Luhu 
(ten byl až do roku 1960 samostatnou obcí) a byl 
pronajat. Nájemce musel vrchnosti ročně odvádět 
1 měřici = 2,667 věrtelů = 62,41 litrů pšenice, 7 
měřic  =  4  36,855  litrů  žita,  47  zlatých  a  57 
krejcarů za každé zabité prase, 30 mladých slepic, 
7,5  kopy  vajec  a  další  dávky.  V  roce  1651  byl 
nájemcem Mikuláš  Neumann,  který  pocházel  ze 
Slezska a bylo mu 36 let. V roce 1675 je zmiňován 
Tobiáš Förster a 1699 Jan Hübner, jenž byl synem 
mlynáře  z Oldřichova v  H.  28.  září  1701  koupil 
mlýn  od  Jana  Václava  Gallase  frýdlantský 
městský mlynář  Jindřich Hübner,  a  to  za  roční 
poplatek 35 kop zlatých. 11. února 1702 byl mlýn 
zakoupen  jeho  bývalým  nájemcem  Janem 
Hübnerem za  1470  zlatých  neboli  980  říšských 
tolarů. Přesto však musel vrchnosti odvádět ročně 
pšenici z 10 pruhů (stará plošná míra) pole, žito 
z 25 pruhů, jetel ze 3 pruhů, 88 zlatých z každého 
zabitého  prasete,  poplatek  12  zlatých  a  20 
krejcarů z drůbeže a vajec a další dávky. Kromě 
toho  musel  mlynář  krmit  jednoho  panského 
loveckého psa. Jan Hübner vlastnil ještě mlýn u 
hamerského  rybníka  (nacházel  se  za  dnešní 
restaurací  Myslivecké  zátiší,  která  kdysi  bývala 
lužeckou rychtou) v Lužci. Tento mlýn o jednom 
složení  nechal  sám  vybudovat.  Oba  mlýny  byly 
osvobozeny od roboty a daně (tou nejsou myšleny 
dávky  vrchnosti).  Jan  Hübner  zemřel  v  červnu 
1720 ve věku 55 let. 17. ledna 1723 prodaly jeho 
dcery  oba  mlýny  za  1500  zlatých  neboli  1000 
říšských  tolarů  Bedřichu  Neumannovi, 
mlynářskému  mistru  z  Dětřichova,  jenž  byl 
Hübnerovým zetěm a  provoz  Lomnického  mlýna 
převzal hned po smrti svého tchána. Nový mlynář 
odváděl  vrchnosti  stejné  dávky  jako  jeho 
předchůdce  a  musel  držet  i  vrchnostenského 
loveckého  psa.  Za  to  vše  poskytovala  vrchnost 
zdarma dřevo  na opravy  vodního kola.  Po  smrti 
Bedřicha Neumanna přenechala jeho vdova Anna 
Marie  oba  mlýny  31.  ledna  1755  za  800  kop 
zlatých svému synu Bohumíru Neumannovi. Ten 
vlastnil  Lomnický  mlýn  (ten  u  hamerského 
rybníka v Raspenavě  nebyl  již  před rokem 1755 
v provozu a během času zanikl) až do konce roku 
1794.  18.  prosince  1794  jej  za  1500  zlatých 
převzal Karel Josef Neumann, pravděpodobně jeho 

syn. Ten zemřel 12. září 1807 a mlýn od listopadu 
1816  provozoval  jeho  syn  František  Neumann, 
tehdy  23-letý  (předtím  byl  nezletilý).  Ten  jej 
31. prosince  1818  získal  do  vlastnictví  za  1500 
zlatých.  Mlýn  přestavěl  a  významně  rozšířil. 
Zemřel  15.  března  1855  na  mozkovou  mrtvici 
v jednom hostinci ve Zhořelci. Jeho mrtvola byla 
neznámým  zlodějem  okradena  o  1000  zlatých. 
Františka, jednoho z jeho synů, zachytilo mlýnské 
soukolí a usmrtilo jej. Jeho další syn Josef koupil 
od otce mlýn v Boleslavi. Lomnický mlýn převzal 
za 11 597 zlatých další  syn Karel.  Ten se velmi 
angažoval ve veřejném životě a byl jeden čas také 
ředitelem spořitelny v Raspenavě. Zemřel 11. září 
1884 a mlýn přešel na jeho syna Karla Eduarda, 
který skonal 25. října 1914. 9. července 1915 byl 
mlýn přepsán na jeho děti Alfréda, Rudolfa, Martu 
a Kamilu. Na základě smlouvy o rozdělení dědictví 
z  26.  března  1919  patřil  pak  mlýn  Rudolfu. 
V letech 1906 až  1919 byl  ale  pronajat.  Prvním 
nájemcem  byl  Adolf  Schubert  z Osečné,  jenž 
zemřel  15.  října  1907  ve  věku  27  let.  Jeho 
nástupcem  se  stal  Kvído  Erazmus  Preisler.  Od 
4. ledna 1912 do 15. ledna 1917 se mlýn nacházel 
v nájmu Františka Sommera a pak do 3. července 
1919 Johana Galla z Dolního Lánova u Vrchlabí. 
Od tohoto dne vedl mlýn sám Rudolf Neumann. 

Mlýn  často  utrpěl  následkem velké  vody. 
Např.  v  letech  1888  a  1897.  3.  srpna  1888 
roztrhala  voda  náhon  v délce  asi  80  m  a 
29. července 1897 v délce asi 300 m. Ve 20. letech 
20. st. byl mlýn přestavěn na pohon turbínou. Byl 
v provozu  asi  do  roku  1945.  Pak  zpustl  a  asi 
v 60. letech vyhořel a už nebyl obnoven.

Mgr. Jaroslav Černý, kronikář
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Oddíl  národní  házené  měl  v ukončeném 
soutěžním  ročníku  2014/2015  v mistrovských 
soutěžích celkem 6 družstev. Dvě družstva mužů, a po 
jednom  družstvu  mladších  žákyň,  starších  žákyň, 
starších žáků a družstvo žen.

Družstvo  žen  startovalo  po  delší  době  v nově 
otevřené 2.  lize,  skupině A a skončilo na 5.  místě  ze 
šesti účastníků. Toto umístění ovšem k udržení a tím 
také k dalšímu pokračování v této soutěži nestačilo.

Obě naše družstva mužů startovala v oblastním 
přeboru a vedla si zde, co se týče umístění, velmi dobře. 
Družstvo A tuto soutěž suverénním způsobem vyhrálo a 
B  družstvo  skončilo  na  druhém  místě.  Nutno  však 
podotknou, že úroveň celé soutěže nebyla na potřebné 
úrovni.

I když se oddíl velmi poctivě věnuje mládeži, na 
nějaký  větší  úspěch  v poslední  době  nemůžeme  stále 
dosáhnout. Výjimkou nebyla ani tato sezóna. Starší žáci 
skončili  na 5.  místě.  Stejného umístění dosáhly také 
starší žákyně, ale družstvo tvořily z velké většiny mladší 
žákyně.  Ty  pak ve  své soutěži  skončily  na konečném 
4. místě.

Musíme zde vyzdvihnout a poděkovat obětavým 
trenérům  a  trenérkám,  kteří  se  pravidelně  dvakrát 
týdně  a ještě o víkendech, věnují našim mládežnickým 
družstvům. U žákyň jde především o Blanku Novotnou, 
Sašu  Svobodovou  a  Pavlu  Doubkovou,  kterým  dále 
pomáhala  Petra  Novotná.  O  družstvo  žáků  se  stará 
především Vojta Jirounek, kterému pomáhají Vladislav 
a Roman Koberové.

Zapomenout  bychom  ovšem  neměli  ani  na 
rodiče, kteří poctivě vozí svými auty žáky a žákyně na 
mistrovské  turnaje  (Most,  Litvínov,  Chomutov,  Žatec). 
Zde  musíme  zmínit  především  pana  Michala  Vecka, 
který se zúčastnil každého výjezdu a také pana Tobišku 
z firmy  Tobis,  který  půjčoval  své  auto  pro  přepravu 
družstva starších žáků. Děkujeme!!

8.  srpna  uspořádal  náš  oddíl  již  19.  ročník 
turnaje  mužů  „Memoriál  Vladislava  Kobery“.  Všech 
sedm zúčastněných družstev muselo bojovat  nejen se 
svými soupeři, ale také s úmorným vedrem. Přesto byla 
k vidění  velmi  pěkná a  vyrovnaná utkání.  Vítězem se 
stalo družstvo Avia Čakovice, před Sokolem Podlázky a 
Sokolem Krčín. Naše dvě družstva obsadila čtvrté a páté 
místo.

V neděli  9.  srpna  se  pak,  za  účasti  čtyř 
družstev,  uskutečnil  5.  ročník  turnaje  starých  gard 
mužů. Zde zvítězilo družstvo Sokola Krčín před dvěma 
družstvy „mladíků“ z Raspenavy a Novým Městem pod 

Smrkem.
Do nové  sezóny 2015/2016 jdeme tak trochu 

s očekáváním a touhou po dobrých umístěních našich 
družstev.

Družstvo  A  bude  startovat  ve  II.  lize,  kam si 
opět  po  roce  vybojovalo  postup.  Jeho  úkolem  bude 
samozřejmě  podávat  co  nejlepší  výkony,  které  by 
přilákaly co největší počty diváků, ale především udržet 
tuto soutěž i na příští rok.

Ostatní  družstva,  to  znamená  mladší  žákyně, 
starší  žáci,  dorostenci  a  ženy,  budou  účinkovat 
v oblastním přeboru.  Pevně  věříme,  že  hlavně  mladší 
žákyně  a  starší  žáci  by  mohli  dosáhnout  na  nějaká 
přední umístění.

Družstvo  žen  bude  i  přes  možnost  startu  ve 
II. lize  působit  v oblastním  přeboru.  K  tomuto  kroku 
jsme  se  rozhodli  především  z důvodu  nízkého  počtu 
hráček. Čtyřem hráčkám jsme ale umožnili hostování ve 
vyšších soutěžích. Jedna hraje I. ligu v Dobrušce a tři 
pak II. ligu v Podlázkách a nevedou si tam špatně.

Již  s předstihem  bych  chtěl  všechny  naše 
občany a především bývalé členy oddílu, hráče, hráčky, 
trenéry  a  funkcionáře  upozornit  na  to,  že  oddíl  bude 
v příštím roce  slavit 50. výročí svého založení. Oslavy 
budou probíhat ve dnech 2. a 3. července 2016 a jste na 
ně  srdečně  zvání.  Podrobnější  informace  o  oslavách i 
činnosti oddílu najdete na webových stránkách oddílu – 
www.nhraspenava.cz

Vladislav Kobera, jednatel oddílu
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Prázdninové  měsíce  utíkají  nějak  rychleji  a 
začíná  nový  školní  rok,  ať  se  daří  všem školákům a 
předškolákům.

V červenci  Centrum  Mateřídouška  v Hejnicích 
uspořádalo  pro  děti,  rodiče  a  prarodiče  od  18.  7.  do 
24. 7.  2015 letní  tábor  v Bílém Potoce  pod  Smrkem.  
Pro  všechny  byl  zajištěný  celodenní  program  tvůrčí 
dílny, přednáška na téma zdravý úsměv, přednáška o 
bylinkách  v Jizerkách,  návštěva  ptáčníka  s ukázkou 
kroužkování ptáků, výlety do Jizerských hor, sportovní 
aktivity,  koupání,  jízda  na  koních,  hra  na  djembo  a 
oblíbené  opékání  vuřtů.  Na  letní  tábor  jezdí  rodiny 
z celé České republiky a letos byl rekordní zájem. Pro 
děti  z  měst  byl  velký zážitek  spát  v chatičkách nebo 
v teepee a kvůli velkým vedrům se spalo i pod širákem. 

Pro děti byly připraveny i soutěže, ve kterých vyhrávaly 
různé  sladkosti  a  drobné  hračky.   K dokonalé 
spokojenosti přispěla též chutná kuchyně.

Všechny úterky o prázdninách byly vyhrazeny 
pro  výlety  do  okolí  s průvodcem  pro  naše  maminky 
s dětmi.  

Centrum  Mateřídouška  od  září  zahajuje 
pravidelný  program  jako  interaktivní  besedy, 
psychosociální aktivity, poradenství, tvůrčí mamaklub, 
pedagogicko-psychologické  poradenství.  Náš  program 
najdete na:  www.materidouska.info
Pracovníci Centra Mateřídouška srdečně zvou maminky 
s dětmi do našeho zařízení a těší se na vás.

Eva  Machková,  předsedkyně  Centra  Mateřídouška 
v Hejnicích

Vážení občané Raspenavy,
            toto léto přineslo snad poslední větší uzavírku a 
s tím spojené problémy s průjezdností města. Stížnosti, 
ať  už  anonymní  nebo  oficiální,  podávaly  obě 
nespokojené strany. Jedni volali po větších kontrolách, 
druzí si na ně stěžovali a považovali je za šikanu. Trvám 
na tom, že Raspenavě a jejím uzavírkám byla ze strany 
Policie  České  republiky  věnována  maximálně  možná 
pozornost  odpovídající  povaze  věci.  Zajištění  častější 
nebo  dokonce  nepřetržité  přítomnosti  hlídek  v jedné 
ulici  obce  je  při  současném  personálním  složení  a 
úkolech  kladených  na  Policii  ČR  nereálné.  Nemohli 
jsme vyhovět ani požadavkům na úplnou uzavírku popř. 
omezení  vydávaných  povolení  k vjezdu  nebo  naopak 
úplnému  zrušení  omezení,  neboť  žádost  o  změnu 
užívání místních komunikací je v kompetenci vlastníka 
nemovitosti,  tedy  Města  Raspenavy,  jež  v samostatné 
působnosti ve svém územním obvodu pečuje v souladu 
s místními  předpoklady  a  s místními  zvyklostmi  o 
vytváření  podmínek  pro  uspokojování  potřeb  svých 
občanů. 

V  Raspenavě  evidujeme  ke  dni  této  zprávy 
(26. srpna)  614  provedených  blokových  a 
přestupkových řízení. Kromě hlídek našeho oddělení zde 
podle  možností  působili  i  kolegové  z dopravního 
inspektorátu a cizinecké policie. 

Od počátku roku naše oddělení přijalo a vyřídilo celkem 
1.515 podnětů,  oznámení,  žádostí  a  událostí.  K tomu 
každý policista zpracoval v průměru 130 spoluprací pro 
jiné  součásti  policie  a  orgány  státní  správy.  Z těchto 
údajů je zřejmé, že jen přestupková řízení v Raspenavě 
činí téměř 40 % veškeré činnosti oddělení. Při zvážení, 
že  do  naší  působnosti  patří  dále  obce  Bílý  Potok, 
Hejnice, Lázně Libverda a Oldřichov v Hájích, a že se 
mimo jiné podílíme i na zajištění služeb policejních cel a 
pořádkových  opatření  v Liberci,  jsem  přesvědčen,  že 
pozornost, kterou jsme Raspenavě věnovali, není možné 
považovat za nedostatečnou. 

V trestné činnosti převládaly trestné činy proti 
majetku, dále proti rodině a dětem a proti pořádku ve 
věcech veřejných. Pokles jsme zaznamenali  zejména u 
násilných trestných činů. V přestupcích je pak jasné, že 
šlo nejvíce o přestupky v dopravě, poté proti majetku, 
občanskému soužití a veřejnému pořádku. 

V personálním  stavu  oddělení  dojde  k dalším 
změnám, od září přijde nový policista, ale současně nás 
od  října  dva  policisté  opustí.  Dojde  tak  k dalšímu 
poklesu na 65 % maximálního stavu z předcházejících 
let, ale dle nově nastavených tzv. „tabulkových“ počtů, 
které  stanovilo  Policejní  prezidium  ČR,  půjde  o  92% 
stav. 

nprap. Milan Porubský, policista OOP Hejnice
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Centrum Mateřídouška v Hejnicích

Zpráva Policie České republiky, Obvodní oddělení Hejnice

http://www.materidouska.info/
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Raspenavští chovatelé zvou...
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Volný čas aktivně...
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Cvičení pro ženy...
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Sběr odpadu...
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